
STUDIUL 5

Evanghelizarea si marturia personala

Scopul acestui studiu este de a demonstra ca pentru a avea succes in apropierea noastra de oameni pentru 
a-i aduce la Hristos, este necesar sa urmezi o anumita ordine sau succesiune. Nu putem merge de prima data cu 
doctrina, pentru ca oamenii nu constientizeaza situatia lor spirituala, nici nu isi doresc sa cunoasta o anumita 
doctrina, dar in schimb isi constientizeaza necesitatile si lipsurile umane. 

Apostolul Pavel era un Evanghelist extraordinar, un maestru al evanghelizarii, iar el ne invata ceva foarte 
interesant in 1 Cor. 3,1-3pp:

“1 Cât despre mine, fraţilor, nu v-am putut vorbi ca unor oameni duhovniceşti, ci a trebuit să vă vorbesc 
ca unor oameni lumeşti, ca unor prunci în Hristos. 
2 V-am hrănit cu lapte, nu cu bucate tari, căci nu le puteaţi suferi; şi nici acum chiar nu le puteţi suferi, 
3 Pentru că tot lumeşti sunteţi. În adevăr, când între voi sunt zavistii, certuri şi dezbinări, nu sunteţi voi lumeşti  
şi nu trăiţi voi în felul celorlalţi oameni?  “

Sa ne gandim putin la acest text si la ceea ce Pavel afirma aici. Astazi se spune tot mai mult despre lumea 
in care traim ca este secularizata, lumeasca, nimeni nu este interesat de Dumnezeu, sau cel putin nimeni nu 
doreste sa stie despre religie, iar acum noi, in dorinta sincera de a ne implini misiunea cu aceste persoane, 
incepem sa le vorbim tocmai despre religie. Nu dragul meu, ne aflam pe o pista gresita, in felul acesta nu vom 
aduce niciodata pe nimeni la Hristos, asa nu vom avea niciodata rezultate in misiunea noastra, si in final vom 
ajunge la concluzia gresita, ca acest teren este foarte tare, sau greu de lucrat. Nu, nu este asa. Problema nu se afla 
la teren, ci la felul in care ne apropiem de aceste persoane. Problema este ca multi crestini sinceri, cred ca pentru 
a aduce o peroana la Hristos, trebuie sa dai studii biblice, sa mergi din casa in casa, sau sa conduci serii de 
evanghelizare. Cum nu se simt in stare sa faca aceste lucruri, se descurajeaza traind in permanenta stare de 
culpabilitate, fiind nefericiti. Dar acum putem intelege ca de fapt, a aduce persoane la Hristos este o lucrare 
fascinanta. Este ceva plin de emotii, si va aduce vietii tale experiente de neuitat.

Daca vrei sa aduci cu adevarat persoane la Hristos, este necesar ca mai intai, sa intelegi ca lucrarea de 
convertire, este o actiune divina si nu umana. Tu esti numai un instrument in lucrarea lui Dumnezeu, El este Cel 
care atinge inimile, iar Duhul Sfant este Cel care convinge de pacat. Asa ca daca vrei sa ai succes roaga-te, 
roaga-te si iar roaga-te. Alege persoana pe care doresti sa o conduci la Isus si incepe sa te rogi pentru ea. Ia 
fiecare zi, fara sa obosesti in a te ruga. Cand te vei ruga, se vor intampla 2 lucruri: in acelasi timp in care Duhul 
Sfant va lucra la inima persoanei pentru care te rogi, tu vei creste in experienta ta spirituala. Pentru ca 
ruvaciunea te mentine in comuniune cu Isus. 

Apoi asigura-te ca acorzi atentie sfaturilor divine. Exista o multime de sfaturi in Spiritul Profetic, in care 
ni se spune ca lucrarea de aducere a persoanei la Hristos este ceva simplu si fara complicatii. Pentru a incepe 
vom mentiona ceea ce ne spune in cartea Evanghelism:

“Maniera in care Hristos prezinta adevarul nu poate fi imbunatatita, pastrati simplitatea si mila.” 

Ma impresioneaza cuvintele, simplitatea si mila, nici un fel de complicatii, nimic sofisticat. Felul in care Isus se 
apropia de persoane era foarte simplu, iar El avea succes. Bine am putea spune noi, atunci nu existau minti 
secularizate, bineinteles ca erau si atunci. Numeste necredinta cu ce cuvant vrei, pentru ca minti inchise in fata 
adevarului existau si atunci. Acesta nu este ceva specific doar pentru zilele noastre. Pentru a intelege acest fapt, 
sa citim ce ne spune Matei 13,13-15:

“13 De aceea le vorbesc în pilde, pentru că ei, măcar că văd, nu văd, şi măcar că aud, nu aud, nici nu 
înţeleg. 
14 Şi cu privire la ei se împlineşte prorocia lui Isaia, care zice: ,Veţi auzi cu urechile voastre, şi nu veţi  
înţelege; veţi privi cu ochii voştri, şi nu veţi vedea. 
15 Căci inima acestui popor s-a împietrit; au ajuns tari de urechi, şi-au închis ochii, ca nu cumva să vadă cu 
ochii, să audă cu urechile, să înţeleagă cu inima, să se întoarcă la Dumnezeu, şi să-i vindec.'   “



Ce este intampla cu acesti oameni? Aveau mintile si inimile impietrite. Si cu toate aceste Domnul Sisu a 
avut succest in lucrarea Sa evanghelistica. De ce? In primul rand, pentru ca El era Evanghelia intrupata, 
reflectand slava Tatalui. El nu facea evanghelizare, El era Evanghelia, si oriunde mergea El, Evanghelia era 
prezenta. Aceasta putea fi valabila si in dreptul nostru, daca noi vom deveni o intrupare a Evangheliei. Asa vom 
avea succesul asigurat. 

Un alt motiv pentru care Isus avea succes, este pentru ca El se apropia de oameni intr-un fel in care 
nimeni nu putea sa il refuze. Cum o facea? Sa vedem ce ne spune Spiritul Profetic in cartea Servicii Crestine 
pagina 72:

“ Numai metoda lui Hristos este aceea care va avea succes in lucrarea cu oamenii. Salvatorul se 
apropia de ei, dorind sa le faca bine. Le arata simpatie, le satisfacea necesitatile, le castiga increderea, iar 
dupa aceea le spunea “urmeaza-Ma”   “

Sa analizam cei  5 pasi pe care Isus ii urma in lucrarea Sa  pentru a aduce persoanele la adevar. 

1. Isus se apropia de persoanele carora dorea sa le faca bine.  Domnul Isus, nu se apropia de oameni ca de 
unii pe care dorea sa ii aduca la Biserica Sa, ci se apropia de ei pentru ca dorea sa le faca bine. Iata, ca de fiecare 
data cand doresti sa te apropii de o ruda, de un prieten, de un vecin, de un coleg de munca, ei deja stiu ca tu esti 
credincios, si ca tu ii vei incerca sa ii convingi sa creada in ideile tale. Asa ca aceste persoane se pun in garda. Se 
pregatesc sa iti contrazica argumentele, sau in cel mai bun caz, se indeparteaza de tine evitand orice tip de 
conversatie. Daca vei gandi ca traim intr-o lume secularizata, intr-o lume agnostica, necredincioasa, cum crezi 
ca oamenii vor dori sa stie ceva despre convingerile tale religioase? Pe nimeni nu intereseaza aceasta. Acesta 
este motivul pentru care nu accepta ceeace tu vrei sa le spui. De aceea incearca sa evite orice tip de conversatie 
cu tine. 

O dragul meu, Isus nu facea asa. El le vorbea despre ceea ce pe ei ii interesa. Se relationa cu ei cu dorinta 
de a le face bine, si tuturor fiintelor umane le place sa li se faca bine. Cui nu ii place sa li se vorbeasca 
despre ceea ce ii pasioneaza? Si ce este ceea ce ii intereseaza in general pe fiintele umane de astazi? 
Religie? Nu! Ci sport, bani, cultura, distractie si orice altceva numai religie nu. Atunci dragul meu, 
vorbeste-le despre ce le interesaza. Nu le aminti nici de Isus, nici de Biblie, si cu atat mai putin despre 
convingerile doctrinare pe care le ai. Asa ca daca ii tratezi cu dragoste vei avea succes. Dar daca le 
vorbesti despre ceea ce pe tine te intereseaza, dar pe ei nu, cu siguranta ca vei esua. Nu pentru ca terenul 
este dificil, sau pentru ca mintea seculara se impietreste, ci pentru ca modul in care tu te-ai apropiat de ei, 
a fost total gresit. 

Isus a zis ca vom fi pescari de oameni. Ai pescuit vre-odata? Spune-mi ce vei agata ca momeala in 
carligul unditei? Ciocolata, inghetata? Nu am nici o indoiala ca tie iti plac acestea, dar pentru pesti nu 
reprezinta nici un interes. De ce? Pentru ca pestii, mananca rame, gandaci si nicidecum ciocolata sau 
inghetata. Iar tu daca vrei sa pescuiesti, vei pune ceea ce ii place pestelui. Atunci dragul meu cand se 
vorbeste de a aduce o persoana la Hristos, nu crezi ca trebuie sa procedezi la fel? Sunt convins ca tu nu 
doresti sa mananci rame, sau gandaci, si cu toate acestea le pui in carligul unditei. De ce? Ca sa atragi 
pestii. Desi tie ti se pare gandacul ceva ce nu se poate atinge, chiar mai mult nu se poate manca, totusi il 
folosesti ca sa atragi pestii. Asa ca data viitoare cand vrei sa aduci pe cineva la Isus, fa ceea ce 
Invatatorul tau facea. Nu le vorbi oamenilor despre religie. Vorbeste-le despre ceea ce ii intereseaza pe 
ei, converteste-te in prietenul lor. Aminteste-ti ca intotdeauna marturia unei persoane apropiate este mai 
eficienta, mai pozitiva, fata de cea a unui strain. Asa ca apropie-te de oameni, si vorbeste cu ei despre 
ceea ce ei ii intereseaza, descopera-le ceea ce lor le place. Familiarizeaza-te cu aceste teme si vorbeste cu 
ei despre aceasta. Nu te grabi sa ii aduci la Biserica, ori sa le dai studii Biblice, pentru ca pe ei nu ii 
intereseaza nimic din toate acestea. Atunci ia-ti timp suficient ca sa te apropii de ei, sa ti-i faci prieteni. 
Participa in activitatile lor, accepta o invitatie din partea lor. Unii crestini se tem sa accepte o invitatie din 
partea unei persoane care nu apartin Bisericii lor. Iata ce ni se spune in cartea Evanghelism pagina 148:

“ Cand era invitat la o sarbatoare, Hristos accepta invitatia pentru a putea semana semintele  
adevarului in inimile celor prezenti in timp ce era prezent la masa. “

Un alt citat din Hristos Lumina Lumii pag. 125 spune:



“ Isus vedea in fiecare suflet pe care trebuia sa il invite in imparatia Sa. Atingea inimile  
peroanelor, ca cineva care le dorea binele. Le cauta pe drumuri, in casa, in barci, in sinagoga, pe malul  
lacului, in sarbatori de nunta. Se intalnea cu ei in activitatile lor zilnice, manifestand interes pentru 
preocuparile lor seculare. Arata interes pentru familii. Simpatia si interesul lor pentru ei Il ajutau sa le 
castige inimile.”

Daca Isus facea asa de ce noi nu putem face acelasi lucru?

Haideti sa ne imaginam ceva interesant. Tu ai un acvariu cu pesti si ai vrea sa intri in el. Cu ce scop? Cu 
acela de a scoate pesti. Problema este ca unii crestini intra in acvariu si raman acolo pentru toata viata 
inotand cu pestii. Nu dragul meu, aceasta nu se numeste misiune. Acvariul reprezinta lumea, e plina de 
mizerie si pacat. De multe ori crestinul trebuie sa patrunda in aceasta lume murdara pentru ca sa salvaze 
pe cineva. Dar aceasta nu inseamna sa intri si sa ramai acolo, pentru ca tu esti un pescar de oameni. 

2. Al doilea pas pe care Isus il facea, era SA LE ARATE SIMPATIE. Iata ce ni se spune in cartea Marturii 
v 9 pag 34:

“Fratii mei, vizitati pe cei care traiesc aproape de voi, si prin simpatie si bunatate, incercati sa le  
atingeti inimile. Asigurati-va ca lucrati intr-o maniera in care sunt indepartate prejudecati-le in loc sa le 
creati. Aminti-va ca aceia care cunosc adevarul pentru aceste timpuri, dar isi limiteaza eforturile numai 
pentru propria Biserica refuzand sa se ocupe de vecinii neconvertiti, vor di chemati sa dea socoteala 
despre datoriile lor neimplinite.”

Fii atent la sfatul divin: viziteaza-i pe cei care locuiesc aproape de tine. In al doilea rand incearca sa 
ajungi la inimile lor prin simpatie si bunatate. Iar in al treilea, indeparteaza prejudecata in loc de a o crea. 
Sunt 3 pasi cheie. Nimeni nu va rezista in fata simpatiei. 

Intr-o zi am auzit pe cineva spunand: 

- Nu stiu de ce imi place sa stau aproape de acest baiat! Il gasesc foarte simpatic. 

Ei vezi aici este problema, simpatia atrage. Daca vrei ca cineva sa te asculte despre credinta ta in Isus, 
mai intai trebuie sa reusesti sa ii castigi atentia si dorinta de a te asculta, iar persoanele asculta numai pe 
aceia care le sunt simpatici. Cum sa le devii simpatic? Pai vorbindu-le despre ceea ce ii intereseaza. Fii 
bun si atent cu ei. De exemplu: invata numele si ziua nasterii vecinilor tai. In ziua de nasterea a fiului lor, 
bate la usa si du-i un pachetel de biscuti, doar nu te costa aproape nimic, pune-i ca ti-ai amintit de ziua de 
nastere a fiului lor, si ai trecut doar sa il imbratisezi. 
Acuma te intreb, cum crezi ca se va simti acea persoana? Tu nu te-ai dus sa ii vorbesti nici de sabat, nici 
de carne de porc, nici despre judecata de cercetare. Aceste subiecte ar crea prejudecati, iar sfatul divin 
spune sa nu ridici prejudecati. Tu te-ai dus sa le arati simpatie si dragoste, nimic mai mult. Si totusi ai 
inceput sa pregatesti terenul, pentru ca acesta persoana sa fie adusa la Hristos. 

3. Al treilea pas pe care Isus il facea, SLUJEA NEVOILOR CELORLALTI. Acesta al treilea pas este foarte 
improtant. Fiintele umane sunt miscate de necesitati. Iata ce spunea serva Domnului in sec 19 in cartea sa Sfaturi 
pentru Sanatate pag. 86:

“ In toate orasele mari, exista multe persoane, care nu sunt dispuse sa asculte invataturile 
cuvantului lui Dumnezeu si sa asiste la servicii de cult. Ca sa poti ajunge la aceste persoane cu 
Evanghelia trebuie sa o aduci in casele lor in mod frecvent. Alinand nevoile lor fizice, poate deschide 
calea de a te apropia de ei.”

Numai ca persoanele nu au numai nevoi fizice. Asa ca, atunci cand ne ocupam de nevoile lor fizice, 
trebuie sa fim atentisi la nevoile lor emotionale. Lumea, astazi este plina de oameni tristi, oameni care 
traiesc drame oribile, in casa, cu sotul, cu copiii. Exista persoane disperate, persoane care nu pot dormi, 
care nu stiu ce sa faca, si unde sa se duca. Nu stiu ca unica solutie este Hristos. De aceea dragul meu, 
apropie-te de ele, dispus fiind sa le asculti si sa le intinzi o mana prietenoasa. Pur si implu asculta-le. 
Exista multe persoane care platesc o avere la psihoanalisti numai ca sa fie ascultate. Atunci asculta-le. 



Intereseaza-te de dificultatile lor, pentru ca prietenii tai sa stie ca pot conta pe tine. In felul acesta 
pregateste aceasta inima de a o aduce la Hristos. 

4. Al patrulea pas pe care Isus il facea pentru a-i atrage pe oameni: LE CASTIGA INCREDEREA. 
Cuvantul cheie este incredere. Nu poti sa te increzi in cineva pe care nu il cunosti. In majoritatea cazurilor, 
esuam in a aduce persoane la Hristos, pentru ca nu le castigam increderea. Inainte de a le spune, urmeaza-ma, 
trebuie sa le castigam increderea. Atunci cand ai castigat increderea unei persoane, nu mai exista inima 
impietrita, nimeni nu rezista in fata dragostei reflectate de un copil sincer al lui Dumnezeu. 

5. Iar acum vine al cincilea pas, si ultimul pe care Isus in facea in lucrarea de  a atrage a oamenilor. LE 
SPUNEA URMEAZA-MA! Odata cu trecerea timpului, vei vedea ca interesul pentru lucrurile spirituale, va 
incolti in mod natural in inima prietenului tau. Cand el va incepe sa iti puna intrebari, este momentul de a-l 
invita la Biserica, sa ii oferi un studiu biblic. Dar chiar si asa, va fi necesar sa ii prezinti studii biblice care sa ii 
vorbeasca despre Isus, despre planul de salvare. In felul acesta vei pregati inima acestei persoane, pentru a primi 
invataturi mai grele. Dar chiar si atunci cand prezinti astfel de adevaruri contraversate, cum ar fi sabatul, legea, 
judecata de cercetare, starea mortilor, zecimea etc. si acestea trebuiesc centrate pe Isus, demonstrandu-le ca 
doctrina, este numai calea prin care aceasta persoana sa fie fericita. O dragul meu, nimeni nu rezista atractiei 
dragostei, dragostea naste dragoste. Metoda lui Hristos niciodata nu da gres. Daca o vei urma, cu siguranta ca 
vei avea acelasti succes, in ciuda faptului ca vei intalni inimi impietrite si minti secularizate. Afirmatia profetica 
spunea: 

“Numai metoda lui Hristos va avea succes in lucrarea de aducere a oamenilor la mantuire.” 

Bineinteles ca acesta nu exclude alte metode evanghelistice ale Bisericii, ci subliniaza numai importanta 
metodei lui Hristos. Vrei sa fii un crestin care urmeaza pasii lui Isus? Hristos, sa te ajute, apropie-te cu dragoste 
de oameni si aduce-i la El.  
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